
 

 1 

Referat skolebestyrelsesmøde 
Indkaldt Forældrerep.: Stine Duwander Serup, Thomas Bjergskov Roosen, Marie Langskov, Hanne 

Kjær Jørgensen, Monika Grønkjær Jensen, Mia Rohde Nielsen  
Rep. Fra foreninger og erhvervsliv: Nina Juhl Madsen 
Medarbejderrep.: Thomas Thingstrup, Anita Jensen 
Elevrådsrepræsentanter:  
Ledelse: Kasper Kerndrup, Hanne Bach Christiansen. 

Afbud Anni Rasmussen 

Dato: 21.8.2023 Tidspunkt 17:30 – 20:30 

Mødeleder Bestyrelsesforperson Referent Hanne Bach Christiansen 

Kommende møder:  21/8, 26/9, 25/10, 30/11, 22/1, 5/3, 3/4, 16/5, 18/6 

 

Emne 
 

Hvad skal vi udrette? Ansvar og proces Referat og beslutning 

1. Godkendelse af 
dagsorden 
(5 min) 

Afstemme at dagsordenen er den 
rette. 
Er der punkter til evt.?  
 

Alle  Elevrådet er ikke konstitueret endnu, derfor 
ingen deltagelse af derfra. 
Mia Rohde Nielsen tiltrådte som suppleant i 
bestyrelsen. Derfor præsentationsrunde.  

2. Godkendelse af 
referat 
(5 min) 

Godkende referatet ved 
underskrift 
 

Alle  Effektueret 

3. Korte meddelelser 
(20 min) 
 
17.40-18.00 

Orientering om, hvad der sker i og 
omkring skolen fra:  

 Elevrådet 

 Medarbejderrepræsentanter 

 Klimaskolen  

 Ledelsen (har næste punkt) 

 Forperson og øvrige medlemmer 
 

 
Alle byder ind 
 
Korte indlæg 

Medarbejderne: Det har været en god opstart og 
der er god stemning på skolen – både blandt børn 
og medarbejdere. Medarbejderrepræsentanterne 
er glade for de to nye medarbejdere. Der har 
været sat fokus på oprydning og forskønnelse og 
nogle klasse har påbegyndt et stort projekt, med 
at pille clipsene ud inden, der kan males. Der 
opleves tydelige gode rammer.  
Klimaskolen: Der er klimauge i uge 37.  I 
klimaugen har vi åbent hus torsdag eftermiddag.  
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Legoleague: Vi har kun én 9.klasse, så det var 
tvivlsomt om vi kunne stille et hold. Men der er 8 
elever der yderligere har meldt sig. 
Årets tema er Masterpiece. 
Forpersonen: Vi skal vælge en ny 
næstformandsperson, da Thomas har trukket sig 
fra posten pga. arbejde.  

Spisning (25 min) 
18.00-18.25 

   

4. Status på skoleårets 
start og indsatser  
(25 min) 
 
18.25-18.50 

Generel orientering om skoleårets 
start, årets fokusområder, samt 
hvad der sker i og omkring skolen 
lige nu. 
 

a) Kasper og Hanne orienterer 
b) Giver dette anledning til 

revidering af principper eller 
andre handlinger? 

 

Vores fokuspunkter er oprydning og 
elevperspektiver. 
Der er sket rigtig meget i kraft af den store 
oprydning. Børnene gøres også til en aktiv del af 
forskønnelsen. 
1.skoledag for 0.klasse var forsøgt gjort festlig for 
både børn og forældre.  
Forældrene deltog i workshop omhandlende 
forældresamarbejde og skole/hjemsamarbejdet 
med mulighed for at komme med emner til 1. 
forældremøde og påtale evt. manglende 
information. En positiv oplevelse med et godt 
resultat. 
Vi har fokus på at få hævet andelen af børn der 
starter hos os.  
Vi har fået ansat to gode kvalificerede lærere til 
de to stillinger, der blev ledige ifm. skoleårets 
afslutning. 
Vi er i fuld gang med klimaugen der er flyttet til 
uge 37. Alt personalet mødes næste mandag til 
aftenmøde. Der er et nyt initiativ med åbent hus 
for forældrene. 
Elevperspektiv: Vi har haft besøg af 
læringskonsulenter fra STUK. De var begejstrede 
for de fysiske rammer, og den ro der mødte dem.  
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Styregruppen arbejder videre og der vil blive 
igangsat tiltag, når vi er klar. 
Økonomi:  
Forvaltningen støtter os i processen med at få 
styr på økonomien. 
Der bliver sat fokus på vores inklusionsområde, 
som er vores største udgift. Der afdækkes, om 
der er noget, vi kan gøre på en anden måde.  
Der bliver ligeledes gennemført 360 graders syn 
på skolen som helhed.  
 

5. Status på bestyrelsen 
(20 min) 
 
18.50-19.10 
 

Status på skolebestyrelsen efter at 
vi sagde farvel til 3 medlemmer 
før ferien. 
 
Vi skal have valgt en ny 
næstforperson. 
 

a) Regler og rammer for 
skolebestyrelser – ledelsen 
orienterer 

b) Valg af næstforperson 

a) Det er skolelederens ansvar at vi overholder 
reglerne. Kasper sætter sig ind i formalia til næste 
gang. Man skal være 7 forældrerepræsentanter 
og to fra erhvervsrådet.  
b) Mia melder sig som ny næstforperson. 

6. Mobilpolitik  
(35 min) 
 
19.10-19.45 

Mobilpolitikken på 
Lindebjergskolen skal drøftes. 
 
Link med lidt inspiration til 
debatten: 
https://www.tv2kosmopol.dk/lorr
yland/webdok-tre-skoler-tackler-
mobilen-i-timen-vidt-forskelligt  

a) Kasper indleder drøftelserne 
b) Fælles dialog og drøftelse: 

Hvilken politik kan bestyrelsen 
bakke op om?  

c) Beslutninger/tiltag/ 
arbejdsgruppe?  
 

Stine har lavet lidt research og fundet nogle 
perspektiver: ”Principbeslutning for brug og 
adfærd i forhold til digitale medier” og 
”værdigrundlaget” –  hvor digitalt dannelse 
omtales. 
Vedr. mobilpolitik: 

a) Der er generelt været en udfordring med 
ungemiljøet på skolen. For at sikre 
ensartede regler og rammer og for at 
sikre, at vi rent faktisk overholder vores 
egen retningslinjer, genbesøgte vi 
mobilpolitikken. Opstarten er gået rigtig 
godt; der har været nogle eksempler på 
særaftaler.  

b) Der kan/skal stadig laves 
undervisningsprojekter med mobilerne;  

https://www.tv2kosmopol.dk/lorryland/webdok-tre-skoler-tackler-mobilen-i-timen-vidt-forskelligt
https://www.tv2kosmopol.dk/lorryland/webdok-tre-skoler-tackler-mobilen-i-timen-vidt-forskelligt
https://www.tv2kosmopol.dk/lorryland/webdok-tre-skoler-tackler-mobilen-i-timen-vidt-forskelligt
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Der mangler orientering/retningslinje om 
ordblinde elevers mulighed for at bruge 
mobiler som hjælpemiddel og tilgang til 
mobiler, og lærerne skal have kendskab 
til programmerne.  
Selve rammesætningen skal udarbejdes 
af skoleledelsen. 
Skolen bør være mobilfri, men mobilerne 
bør bruges rigtig meget i undervisnings 
øjemed.  
Eleverne synes at have accepteret at 
mobilerne skal styres.  
Fokus på samvær uden mobiler i 
frikvartererne. 
Forslag om at få genbesøg af 
”digitalisterne”. 

c)  Det lyder til at vi er nogenlunde enige; vi 
har opmærksomhed på de ordblinde og 
på at mobilen er et pædagogisk og 
didaktisk værktøj, der kan bruges, når det 
giver mening.  
Der nedsættes en gruppe til udarbejdelse 
af udkast til princip for brug at 
mobiltelefoner. Marie og Stine melder 
sig. 

 

7. Senere mødetid og 
kortere skoledage 
(35min) 
 
19.45-20.20 

Bestyrelsen skal lave en 
tilbagemelding på Skole- og 
Børneudvalgets forslag om senere 
mødetider for eleverne i 
udskolingen 
 
Der skal ligeledes drøftes 
muligheder for kortere skoledage 
 

a) Kasper orienterer om, hvilke 
muligheder der er for at 
gennemføre forslaget om senere 
mødetid på Lindebjergskolen 

b) Fælles debat 
c) Hvem skriver et svar til Skole- og 

Børneudvalget?  

a) Ungebyrådet har besluttet at alle 
skolebestyrelser skal drøfte mulighed for 
senere mødetid for unge og 
igangsættelse af en indsats, for at give 
unge bedre søvnvaner.  

b) Forskningen viser, at unge har en anden 
døgnrytme.  
Vi skal lytte til de unge og forsøge at 
komme dem i møde.  
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Hvis det er det samme antal lektioner, vil 
de unge komme senere hjem. Et ungeliv 
er også fritidsinteresser, og skoledagen 
bør tilpasses så de unge kan have et 
aktivt liv.  
Der er behov for en definition af lektiefri 
skole. Det kunne også være virtuel 
undervisning.  

               Kunne lektiecafé være en mulighed? 
               Er det lærernes egen metodefrihed, der 
               afgør om der er lektier for.  
               Kan der tænkes ud af boksen. Især i  
               Udskolingen ville anderledes  
               undervisning være givende.  
             C) Marie laver udkast.  
 

8. Kommunikation fra 
mødet  
(5 min) 

Beslutte hvad der skal 
kommunikeres fra mødet. 
 

Alle bidrager med vigtige pointer fra 
mødet til kommunikationen. 
 
Marie formulerer bestyrelsens 
kommunikation 

Skolebestyrelsen kvitterer for en flot indsats med 
skolestart, samt fokus på at skabe mere 
opdaterede fysiske rammer indendørs.  
Vi drøftede skolens mobilpolitik og bakker op om 
skolens praksis, hvilket betyder, at mobilen kun 
er til stede, når mobilen skal bruges i 
undervisningen.  
Mia Rohde Nielsen, mor til elev i 3.b. er trådt ind i 
bestyrelsen og er valgt som næstforperson. 
 

9. Punkter til næste 
møde 

Ønsker til næste mødes dagsorden 
 
September-mødet: 

 Genbesøg senere mødetid 
og kortere skoledage. 

 Princip for arbejdets 
fordeling blandt det 
undervisende personale: 
Vi tilretter, går i detaljen 

Alle   
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og vedtager nyt princip 
(Marie og Thomas) 

 Emner til dette skoleår 
(årshjul) 

 Forældrearrangement på 
skolen med lokalområdet. 
Evt. med markedsplads – 
hvad vil vi med det.  

  

 


